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PROTOKOLL 
 
ARBETARSKYDDSKOMMISSION / SAMARBETSKOMMITTÉ 
 
Mötet hölls torsdag 15.10.2020 kl. 9.30-11 med Teams kontakt  
 
Medlemmar (suppleant): 

Arbetsgivarrepresentanter: Elina Stadigh, ordf. (Linda Gerkman), Helena 
Strandell (Klas Nyström) 

Representanter för FOSU: Åke Finne (Marit Nilsson-Väre), Petri Mäntysaari 
(Kristina Heinonen), Nikodemus Solitander (Johanna Gummerus), Henrik 
Damström (Tove Ahlskog-Pursiainen) 

Representanter för YHL: Robert Krogars (Barbara Cavonius) 

Arbetarskyddsfullmäktig: Johan Vestin 

Sekreterare: Victoria Sandberg  
 
Agenda 
 

a) Val av protokolljusterare för mötet: Helena Strandell, Åke Finne. 
b) Fastställande av agendan för mötet. 

 
Mötesprotokoll från föregående möte som information  
 
 
Samarbetskommitténs ärenden 

 
1. Styrelsens möte 20.10.2020 

 
Styrelsens beslutsärenden som gäller personal och Hankens ekonomiska position 
skickas till samarbetskommitténs medlemmar samtidigt som den skickas till 
styrelsen. Klas Nyström presenterar Hankens ekonomiska position.  
 
Förslag: ärendet diskuteras och antecknas för kännedom. 
 
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom. 
 
Protokollsanteckningar: Klas Nyström var inte på plats, Helena Strandell 
presenterade den ekonomiska översikten.  
 
Hanken är i en rätt normal ekonomisk situation i detta skede av året. 
Personalkostnaderna är lite högre än vanligt, rese- och evenemangskostnader varit 
lägre än budgeterat.  
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Resursfördelningen baserar sig delvis på ett antagande att vi från UKM får 
åtminstone lite strategifinansiering i enlighet med regeringsprogrammet. Nästa års 
finansiering ser bättre  ut än vi tidigare vågat hoppas på vilket  delvis beror på att 
Hanken avtalat om att ta många studerande redan 2020 via den så kallade utökade 
antagningen, som också är en del av ministeriets strategifinansiering. Externa 
forskningsfinansieringens overhead är lägre än 2020vilket beror på att projektet 
Profi 3 är på slutrakan . Vikten av Profi-ansökningar betonades. Löneanslagen för 
fasta positioner som finansieras med statsbidraget förväntas stiga med  2%. 
Budgetanslagen för strategiska satsningar och infrastruktur på samma nivå som 
2020. Hanken räknar inte med att få dividend av Hanken&SSE år 2021.  
 
3 %-regeln som gör att ett universitet inte kan mista mer än 3 % i övergången till 
den nya finansieringsmodellen som träder i kraft 2021 är viktig för Hanken och ger 
oss tid att anpassa oss tills den nya modellens indikatorer.  
 
Styrelsens föredragningslista diskuterades.  
 
 

2. Frågor inom Hankens tenure track system  
 

Internt överförda biträdande professorer 
 
Våren 2019 överfördes några anställda till biträdande professor-position inom 
tenure track. Enligt personalinstruktionen, ”efter att en person verkat minst fyra år 
som biträdande professor, kan den anställda anhålla om att bli utnämnd till 
professor. Arbetsgivaren och den anställda kan komma överens om en förkortning 
av processen.” 
 
Processen: Tenure track-kommittén föreslår att en biträdande professor kan fråga 
efter en preliminär utvärdering av tt-kommittén. Den officiella 
utvärderingsprocessen till en professor med sakkunnigutlåtanden kan börja först 
ifall den preliminära utvärderingen konstaterar att kandidaten klart uppfyller 
kriterierna för en professor.  
 
Tidtabellen: Tenure track -kommittén har diskuterat om en intern riktlinje: man 
kunde tidigast fråga efter att bli utvärderad till professor efter tre år som 
biträdande professor på Hanken. För de biträdande professorerna som överfördes 
1.8.2019,  skulle detta betyda att man tidigast  kan bli professor 1.8.2022. 
 
Tilläggstid till forskardoktorer inom tenure track 
 
Under våren 2020 har många forskardoktorer haft mera uppgifter än planerat. 
Hanken kunde överväga om man borde förlänga nuvarande och under koronatiden 
anställda tenure track forskardoktorers femårsperiod med extra tid p.g.a. extra 
uppgifter. 
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Tenure track kommittén föreslår att alla forskardoktorer, som har varit anställda 
läsåret 2020-2021, har möjlighet att få ett  halvt års förlängning efter fem år p.g.a. 
covid-19. Forskardoktorn kunde lämna in ansökan för ett extra halvt år via 
prefekten till rektor under höstterminen 2020 så att beslutet inte kan ändras efter 
det.  
 
Förslag: ärendet diskuteras och antecknas för kännedom. 
 
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom.  
 
Protokollsanteckningar:  
 
Internt överförda biträdande professorer 
 
Som problem med tidtabellen för anställda som överförts till tenure track nämndes 
bl.a. att tidsbegränsningarna är diskriminerande och orättvisa för de anställda, att 
systemet skulle försätta utomstående personer i en bättre ställning och att de 
anställdas kompetensnivå och tidigare prestationer inte skulle vidkännas. 
Kärnpunkten borde ligga på ifall de anställda uppfyller kraven för 
professorskompetens eller inte, inte en tidsgräns. Systemet är inte heller tillräckligt 
transparent eller tydligt. Användningen av termen retention-system är 
problematisk.  
 
Det påpekades dock att tenure track-programmet i allmänhet är rätt långt, t.o.m 
upp till 8 år, alltså är 3 år med tanke på det internationella läget okej. Det finns 
ingen kollektiv tolkning av tenure track systemet, t.ex. bland universiteten i Finland 
är systemen ofta olika och lagstridiga. Viktigt är att betona likabehandling och ett 
öppet system med kriterier som är öppna och förståeliga för alla.  
 
Det konstaterades att det skett missuppfattningar angående tolkningen av detta 
ärende. Inkluderar 3-årsregeln alla anställda eller endast anställda som överförts? 
Det föreslås att formuleringen ses över.  
 
Det påpekades även att information om tenure track-kommittén, dess medlemmar 
och mandat borde finnas på webben.  
 
 
Tilläggstid till forskardoktorer inom tenure track 
 
Ansågs positivt, men kräver mer flexibilitet och klarhet. Det är svårt att avgöra i 
detta skede om den extra tiden kommer att behövas eller inte, och dessutom kunde 
detta beslut påverka det psykiska måendet då det ställer krav som senare inte kan 
ändras. Det föreslogs att alla forskardoktorer som varit anställa läsåret 2020-2021 
också i ett senare skede skulle kunna ansöka om förlängning.  
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Dessutom föreslogs att förlängningen skulle ändras från 6 månader till 1 år, 
eftersom det blivit svårare och mer tidskrävande att bedriva forskning och att få sin 
forskning publicerad, 6 månader är därför en för kort tid för att faktiskt göra 
skillnad.  
 
 

3. Kameraövervakning i Vasa (bilaga) 
 
I Vasa föreslår Datacentralen tillsammans med fastighetsservice en förbättring och 
utvidgning av det nuvarande kameraövervakningssystemet. 
    
Förslag: ärendet diskuteras och antecknas för kännedom. 
 
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom.  
 
Protokollsanteckningar: Godkändes. Påmindes om att kameraövervakning kräver 
skyltning. Säkerheten på Hankens nya byggnad diskuterades.  
 
 
 
 
 
Helsingfors 15.10.2020 
 
 
 
__________________    ___________________ 
Elina Stadigh      Victoria Sandberg 
Ordförande      Sekreterare 
 
 
 
__________________    ___________________ 
Helena Strandell     Åke Finne 
Protokolljusterare     Protokolljusterare 
 
 
 
 
 


